
 
 
Beer is een klankwoord: 
 
-eer, -eur, -oor denk eraan wat voor de r 
moet staan  
 
 

  
beer boort 
peer kleurt 
deur beurt 

scheur hoort 
oor smeert 

spoor zeurt 
weer soort 
eerst  

verkeer 
kleur 
beurt 

zeuren 
hoor 
voor 
door 

 
 

 
 



 
 
Haai is een klankwoord: 
 
aai, ooi, oei geen j maar i  
 
Aan het eind van het woord schrijf je nooit 
een j. 
 

 

 
haai 
draai 
roei 
groei 
kooi 
mooi 
aai 

zwaai 
kraai 
knoei 
stoei 

sproei 
hooi 
prooi 
nooit 

 

 

 
zwaait 
bloei 

 

strooit 
nooit 
loeit 
gooit 
dooit 
naait 
fraai 
taai 

 



 
Leeuw is een klankwoord: 
 
Hoor je uw, eeuw en ieuw, dan schrijf je 
voor de w een u  
 
Eeuw, ieuw en uw staan vaak aan het 
eind van een woord. Maar niet altijd. 
sneeuwpop, nieuwsgierig, zenuwachtig 
 

 

 
leeuw 

sneeuw 
nieuw 
nieuws 

duw 
schaduw 
meeuw 

schreeuw 
eeuw 

kieuwen 
benieuwd 

nieuwsgierig 
duwen 

zenuwachtig 
waarschuwen 

 
 

 
spreeuw 

ruw 
duwt 
uw 

stuw 
geeuwt 

schreeuwen 
zeeuw 
schuw 
sluw 

 



 
Pink is een klankwoord: 
 
nk Tussen n en k komt nooit een g. 
 

 
bank 
dank 
denk 
pink 
drink 
zink 

drank 
klank 
plank 

schenk 
flink 
links 
dronk 
vonk 
zonk 

 

 
 



 
 
Kalf is een klankwoord: 
 
Tussen lf lg lk lm lp rf rg rk rm rp 
schrijf je geen u. 
 
Let op bij woorden op ~lf en ~rf. 
Dan verandert de f in een v. 
 
 

arm 
helft 
werp 
zorgt 
kerk 
wolk 
balk 
hark 
film 
zalm 
kern 
dorp 
wilg 
volk 
helm 
worm 

 

 
twaalf 
slurf 

schelpen 
golven 
bergen 
durven 
volgen 
werken 

scherper 
wolven 
helpen 
halve 

verven 
reserve 
kalveren 

 



 
 

 

Schroef is een klankwoord: 
 
Schrijf sch en schr. 
 
Bij de klank /sr/ hoort schr. 
 
 

schaar 
schel 

schuim 
schuw 
scheef 
schrok 
schiep 
schap 
schrift 
schip 

scherp 
schreef 
schuit 
schijn 
schuin 
schik 

 

 
schrijf 

schrijven 
schrijver 
schrift 

schroef 
schrik 

schrijfles 
tijdschrift 

handschrift 
schriftje 

schreeuw 
schram 

schrobben 
schroefje 
schroeven 

 



 
 
Specht is een klank en een weetwoord: 
 
Schrijf -acht, -ucht, -icht, -ocht, en -
echt, behalve bij hij ligt, hij legt, hij 
zegt. 
 
  

nacht nacht 
lacht wacht 
lucht echt 
zucht dicht 
kucht lucht 
dacht licht 
och acht 
lach wacht 

bocht slecht 
rechts vlecht 
nicht vrucht 
wacht bericht 
plicht gewicht 
dicht gezicht 
ach opdracht 

slecht  
 



 
 
Trein is een weetwoord: 
 
Woorden met ei moet je onthouden. 
 
  

eiland  
weiland 
einde 
paleis 
keizer 
mei 

meiden 
pleister 

eikel 
 



 
 
Pauw is een weetwoord: 
 
Woorden met au moet je onthouden. 
 
Let op er zijn veel meer woorden met ou 
dan woorden met au. 
 
 

rauw 
klauw 
pauw 

au 
kauwt 
snauw 
Paul 

grauwt 
gauw 
flauw 

snauwt 
blauw 
nauw 
lauw 
saus 

 

 
auto 

klauw 
pauze 

augustus 
lauw 

kauwen 
augurk 
rauwe 
nauwe 

benauwd 
snauwen 
klauteren 



 
 
Sla is een regelwoord: 
 
a,o,u achteraan maar de ee laat je 
staan. 
 
Een a,o of u  aan het eind van een woord 
klinkt lang. Een e klinkt kort. 
 
 

sta 
zo 
vlo 
do 

twee 
zee 
pa 

hoera 
nu 
spa 
la 

ma 

 
hoera 
foto 

mee 
auto 

 

salto 
tempo 

tandpasta 
pasta 
pinda 

 
 



 
 
Hand is een regelwoord: 
 
Hoor je een t op het eind, maak het 
woord dan langer. 
 
  

blind hemd 
rand vreemd 
tand hoed 

schuld bord 
kleed haard 
rood paard 
bruid wild 
jeugd brood 
naald lied 
brand koud 
wind vriend 
luid grond 

  
 
 



 
 
Stoplicht is een regelwoord: 
 
Twee woorden aan elkaar. Schrijf ze 
maar. 
 
  

zuurkool fruitschaal 
blokfluit sneltrein 

brandweer fietstas 
roomijs boottocht 

kerstboom hoofdpijn 
tuinslang handschoen 
voorhoofd vuurrood 
lachfilm sporttas 

slagroom handdoek 
wijnfles feesttent 

springtouw kleurpotlood 
bankschroef vogelnest 
smeerkaas huiskamer 
landkaart  

 
 



 
 
Stopbord is een regelwoord: 
 
Twee woorden aan elkaar, schrijf ze 
beide maar. 
 
  

zandbak achttien 
stoepkrijt zakkam 
soepbord berggeit 
slaapbank tafellaken 

jaszak ontslaan 
ontdekken instemmen 
inwerken opruimen 

opschieten afval 
kerkklok voorraad 

handdoek  
graszaad  
werkkast  
proefwerk 

onvoldoende 
ontsnappen 
sneeuwwit 



 
 
Bruine schoenen is een regelwoord: 
 
Woorden met –e en –en op het eind. 
 
Je hoort een  u maar schrijft een e. 
 
 

-e 
moeite 
enge 

zachte 
linkse 
mooie 
nieuwe 
vreugde 
tweede 
blauwe 
vierde 

groente 
zesde 

 
-en 

kranten 
honden 
stranden 
nachten 
varken 
stoeien 
wespen 

meeuwen 
denken 
kleuren 
kochten 
schuilen 

 
 
 



 
 
Huizen is een weetwoord: 
 
Woorden die veranderen van een s 
naar z, f naar v als je er meer van 
maakt. 
 

 
Z 
  

poezen 
prijzen 
grijze 
reizen 

grenzen 
hazen 
lezen 

muizen 
kazen 
dozen 
wijzen 
glazen 
laarzen 

 
V 
 

blijven 
druiven 
golven 
wolven 
doven 

proeven 
boeven 
halve 
beven 

schreven 
 
 



 
 
Kastje is een regelwoord: 
 
Verkleinwoorden met de laatste 
letter een d of t schrijf je met je. 
Andere letter op het eind dan schrijf 
je tje. 
 
In bijzondere gevallen schrijf je pje. 
 

 

 
Je 

huisje 
doosje 
slurfje 
kurkje 
deukje 
takje 
vorkje 

 
pje 

duimpje 
bloempje 
boompje 
raampje 

 

 
tje of dje 
beetje 
kooitje 
touwtje 
hemdje 
woordje 
vriendje 
baardje 

grasveldje 
liedje 

verfpotje 
speentje 

bustochtje 
mastje 

 
 



 
 
Biggetje is een regelwoord: 
 
Sommige verkleinwoorden worden 
anders gemaakt: 
 
 

laatje 
paadje 
strootje 
vlaatje 
glaasje 
fotootje 
omaatje 
scheepje 
kanootje 

          harinkje 
woninkje 
koninkje 

beloninkje 
 

 
vriendinnetje 

tonnetje 
kettinkje 

boerinnetje 
pennetje 
kippetje 

puddinkje 
pannetje 
weggetje 
lammetje 
velletje 

 
 



 
 
Twintig is een klankwoord: 
 
Er zijn veel woorden die eindigen op    
-ig. 
 
Er bestaan ook enkele woorden op –ug. 
 
  

jarig gunstig 
rustig aandachtig 
enig aardig 

toevallig spoedig 
deftig plechtig 

angstig veilig 
weinig onrustig 

inwendig lastig 
verstandig moedig 

haastig slordig 
gierig vredig 

droevig  
keurig  
vijftig 

geweldig 
dertig 

 



 
 
Gevaarlijk is een klankwoord: 
 
Je hoort /luk/ aan het eind van het woord. Je 
schrijft lijk. 
 
Je hoort /lukke/ aan het eind van een woord. Je 
schrijft lijke. 
 
 

eerlijk 
hartelijk 

vriendelijk 
hopelijk 

natuurlijk 
gevaarlijk 
eindelijk 
eigenlijk 
duidelijk 
vrolijk 

mogelijk 
feestelijk 

lelijke 
makkelijk 
moeilijk 

 
 

 
pijnlijk 
tijdelijk 

schriftelijk 
werkelijk 
uiterlijk 
heerlijk 
eerlijk 

jaarlijks 
sierlijk 

bedenkelijk 
landelijk 
hartelijk 

begrijpelijk 
 
 



 
 
Handigheid is een klankwoord: 
 
Eenheid, engerd, grijsaard, handigheid  

 

 
 

snelheid 
grijsaard 
dikkerd 

boosheid 
eenzaamheid 

valsaard 
eerlijkheid 

afwezigheid 
stommerd 
dommerd 
vrijheid 

hoeveelheid 
 

 
luiaard 
lelijkerd 
engerd 

dankbaarheid 
lafaard 
eenheid 
waarheid 
overheid 
lieverd 

werkloosheid 
sufferd 

bangerd 
 
 



 
 
kwaliteit is een klankwoord: 

 

 
Kwaliteit schrijf je zo! 
 
 

autoriteit 
kwaliteit 

mentaliteit 
universiteit 
specialiteit 
creativiteit 
publiciteit 

muzikaliteit 
 

 
activiteit 
realiteit 

elektriciteit 
majesteit 
rivaliteit 

brutaliteit 
sportiviteit 
specialiteit 

 
 



 
 
Elektrisch is een weetwoord: 
 
Woorden met – isch. 
 
 

alfabetisch 
biologisch 

democratisch 
Egyptisch 
historisch 
Israëlisch 

logisch 
romantisch 
Arabisch 
chemisch 

kapitalistisch 
Indische 

 

 
telefonisch 
olympisch 
Russisch 
toeristisch 

communistisch 
economisch 
fantastisch 

typisch 
kritisch 

praktisch 
technisch 

 
 



 
Politie is een klankwoord: 

 

 
Hoor je /(t)sie/, dan schrijf je -tie  
 
De stukjes –atie en –itie zijn vaste stukjes. 
 
 

prestatie 
operatie 
reparatie 
informatie 

politie 
vakantie 

presentatie 
arrestatie 

combinatie 
imitatie 
situatie 
conditie 
notitie 

advertentie 
garantie 

 
repetitie 
operatie 

demonstratie 
definitie 
portie 

contributie 
inspectie 
variatie 

intelligentie 
 
 



 
 
liniaal is een klankwoord: 
 
-eaal, -iaal, -ieel, -ueel geen j of w te 
veel schrijven. 
 
 

materiaal 
filiaal 

individueel 
officieel 
ideaal 
sociaal 

koloniaal 
eventueel 

 
commercieel 

visueel 
speciaal 
imperiaal 
financieel 

liniaal 
joviaal 

 



 
 
Militair is een klankwoord: 
 
Woorden met ai en oi  
 
 

militair 
solidair 
primair 
abattoir 
populair 

polonaise 

 
toilet 
fair 

mayonaise 
trottior 

 



 
 
Gezicht is een klankwoord: 
 
Hoor je aan het begin /bu/,/gu/ of /vur/, 
dan schrijf je be-, ge- of ver-. 
 
 

behang 
besluit 
geheim 

vergeten 
verdacht 
gehucht 
gemalen 
verslapen 
genoeg 

getal 
gelachen 
gedachte 
beleefde 

 

 
verplicht 
geraden 

benieuwd 
verlies 

verstand 
beheren 
berichten 
gebouwen 
verpoten 
behaard 
gegraaid 
vertellen 
betalen 



 
 
Sleutel is een klankwoord: 
 
Aan het eind van een woord –el, -em, 
 -er 
 
 

kleuter 
spiegel 
heuvel 
vleugel 
slingert 
anker 

snorkel 
erger 

stempel 
bliksem 
helder 
achter 

 
 

 
voedsel 
dokter 

drempel 
meubel 

droesem 
moeder 
spijkers 
wandelt 
dochter 
schrijver 

ieder 
vijver 



 
 
Apen is een regelwoord: 
 
Als je aan het eind van een stukje een 
lange klank hoort schrijf je maar één a, 
e, o of u. 
 
Let op! De e aan het eind doet niet mee. 
voorbeeldwoorden: dictee, mee, thee, 
enz. 
 

  
vogel modern 
adem betalen 
regel lawaai 

schuren figuren 
mager kalender 
lenen slalade 
lage  kilometer 

betalen finale 
lepel bepalen 
veter bewaren 
groter verkopen 
zure vergeten  

tonen  boterham 
water bestuderen 

 
 



 
 
Kippen is een regelwoord: 
 
Als je aan het eind van een klankstuk 
een korte klank hoort schrijf je een 
dubbele medeklinker. 
 
 

Brillen 
kudde 
middag 
terrein 
kassa 
dikke 

kussen 
wanneer 
flessen 
knappe 
koffie 

winnaar 
 
 

 
alleen 
liggen 
hollen 
jullie 

gekke 
jassen 
rapport 
spelling 
bedden 
rollen 
dubbel 
ballet 



 
 

 

Radio’s is een regelwoord: 
 
Schrijf a’s  i’s  o’s  u’s in je dictees  
 
 

auto’s 
lama’s 

diploma’s 
foto’s 

pinda’s 
piano’s 

agenda’s 
paraplu’s 

baby’s 
kilo’s 

 
 

 
pagina’s 

opa’s 
Eskimo’s 

kiwi’s 
menu’s 
kano’s 
radio’s 
dia’s 

programma’s 



 
 
Café is een weetwoord: 
 
In café zet je een streepje op de é.  
 
 

privé 
tracé 

procedé 
comité 
canapé 
defilé 
logé 
saté 

coupé 
 

 
 
 



 
 
Etalage is een klankwoord: 
 
Hoor je zj, dan schrijf je g.  
 
 

ravage 
massage 
garage 

bandage 
rage 

logeren 
horloge 
regime 

manege 
collage 
lekkage 
slijtage 

 
page 

asperge 
ingenieur 

logé 
chantage 
corsage 
passage 

stage 
etage 

energie 
passagier 
bagage 

 



 
 
Chef is een weetwoord: 
 
Dit is Sjef. Hij is chef. 
 
 

chanteren 
chic 

champagne 

 
chimpansee 

manchet 
broche 

chauffeur 
Chileen 
chirurg 
fiche 

douche 
chocolade 
charmant 
chanson 
cheffin 

lunch 
China 

champignon 
machine 
cheque 
chips 

hachee 
rechercheur 
marcheren 

 
 



 

 

 
Sigaar is een weetwoord: 
 
Je hoort /ie/, maar je schrijft –i. 
 
 

Afrika 
visite 

figuren 
limonade 
benzine 

juli 
pagina 
tribune 
minuut 
piloot 

Amerika 
olifant 

 
kilo 
titel 

januari 
sigaret 
rivier 
prima 
liter 

piraat 
idee 

gitaar 
stadion 
februari 

 
 



 
 
Citroen is een weetwoord: 
 
c voor i of e klinkt als s  
 
Let goed op de woorden: circus, cirkel. 
 
 

centraal 
oceaan 

cent 
ceremonie 

cirkel 
cilinder 
officier 
recept 
cipier 

principe 
provincie 
citeren 
precies 
cirkel 
circus 

 
december 

gefeliciteerd 
politici 

forceren 
cel 

cement 
centrum 

citaat 
cijfer 

specie 
docent 

sollicitant 
concert 

centimeter 
 



 
 
Computer is een weetwoord: 
 
Je hoort een k maar schrijft een c. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

computer 

 
caravan 

café 
collega 

carnaval 
catastrofe 

colbert 
project 
circus 
actief 
cake 

camping 
structuur 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
categorie 
contant 

concurrent 
accent 

concreet 
compliment 

effect 
cassette 

cavia 
cursus 
cultuur 
succes 

 
 

 



 
 
Baby is een weetwoord: 
 
Je hoort een i maar schrijft een y. 
 
 

baby 
typewerk 
typisch 
panty 

hygiëne 
jury 
tyfus 

 
hypotheek 

pony 
type 

synode 
hobby 

systeem 
hyacint 

synagoge 
 



 
 
Thee is een weetwoord: 
 
Je hoort een t maar schrijft een th. 
 
  

therapie thermometer 
hypotheek thuis 
atheneum Athene 
katholiek theater 
apotheek theorie 

thans enthousiasme 
bibliothecaris methode 
thermostaat  

thema 



 
 
Bureau is een weetwoord: 
 
Je hoort de oo maar schrijft een eau. 
 
 

cadeau 
niveau 

eau de cologne 
cadeautje 

bureau 
plateau 

 
 



 
 
Coureur is een weetwoord: 
 
Je hoort de oe maar schrijft een ou. 
 
  

route 
couplet 
souvenir 
bougie 
douane 
coupé 

coureur 
couveuse 

blouse 
courgette 
coupon 

journalist 
journal 

gourmetten 
douche 



 
 
Taxi is een weetwoord: 
 
Je hoort de ks maar schrijft een x. 
 
  

exact extreem 
exemplar maximum 

expert mixen 
extra flexibel 
fax excursie 
luxe experiment 

expositie export 
excellentie extern 

exodus taxeren 
explosie saxofoon 
expres box 

expressie examen 
 



 
 
Interview: 
 
Dit is een restgroep. 
 
 

team 
enigszins 
conclusie 
yoghurt 
details 

jus 
cheque 

restaurant 
dealer 

geenszins 
trainer 
premier 

 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
jam 

diner 
quiz 

consequent 
freak 

divisie 
royaal 

carrière 
roze 

enquête 
Curacao 
chauffeur 

 
 



 
 
Patiënt is een regelwoord: 
 
Dit zijn woorden met een trema: ë, ö, ä, 
ü en ï. 
 
 

cliënt 
knieën 

Australië 
industrieën 

zeeën 
drieën 
ruïne 

geïllustreerd 
geërfd 

beëdigen 
poëzie 
Italië 

 
feeën 

officiële 
Azië 

geëvenaard 
oliën 

poriën 
beïnvloeden 

reëel 
koloniën 
financiële 

reünie 
principiële 

 
 



 
 
’S avonds is een regelwoord: 

 
’s avonds = des avonds  
 
 

’s avonds 
’s woensdags 

’s winters 
’s-Gravendeel 
’s-Heerenberg 

’s middags 
’s zondags 
’s zomers 

 
’s-Gravenzande 
’s-Gravenhage 

’s morgens 
’s ochtends 

’s nachts 
’s zaterdags 

’s-Hertogenbosch 
 
 



 
 
let-ter-gre-pen is een regelwoord: 
 
Bij het afbreken van woorden zoveel 
mogelijk  
medeklinkers naar de volgende 
lettergreep. 
 
 

draai-en 
kri-oe-len 
stop-licht 

ont-vang-en 
beest-ach-tig 

ca-fè-tje 
li-chaam 
art-sen 
gooi-en 

be-ein-di-gen 

 
kwaad-aar-dig 

lo-pen 
bees-ten 
ern-stig 

be-lo-nen 
ge-ge-ven 

roei-en 
bui-ig 

ver-die-nen 
ei-gen-aar-dig 

boom-pje 
ren-nen 

ko-nin-gen 
har-tig 

 
 



 
 
P. C. Hooft is een regelwoord: 
 
Landen en plaatsen met een 
hoofdletter 
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